

INHALT

Um die Reformation, Luther und Kirchen herum...

Jarosław Nikodem, Der Hussitismus. Die Vorankündigung der Reformation oder ihre erste Phase?

Jerzy Strzelczyk, Frauen und Ursprünge der Reformation. Einige Beispiele des literarischen Engagements

Wacław Pagórski, Die Polnisch-Litauische Adelsrepublik in den Werken von Martin Zeiller (1589-1661)

Marceli Kosman, Aus der Geschichte der polnischen Reformationsforschung. Die Zeitschrift "Odrodzenie i Reformacja w Polsce" und ihr langjähriger Herausgeber Janusz Tazbir

Magdalena Izabella Sacha, Bibel, Talar und Harmonium. Erinnerung an Evangelische in den Museumsausstellungen der Region Masuren

s. Daria Klich OSU, Zur Geschichte der Ursulinen und ihrer Schulen in Niederschlesien

ks. Łukasz Krucki, Die Umorganisation der Evangelisch-Augsburgischen Kirche in Polen der Zwischenkriegszeit im Licht des Dekrets des Präsidenten der Republik Polen vom 25 November 1936 und der Verordnung des Ministerrates vom 17 Dezember 1936

Michał Białkowski, Die Pläne der Umstrukturierung der katholischen Kirche in Polen in der Sammlung des Sekretariats des Primas von Polen im Archiv der Erzdiözese Warschau

Katarzyna Jedynakiewicz-Mróż, Die evangelischen Pastoren als Seelsorger der informellen Gruppen in der DDR (1969-1989)

Arthur Rhode, Die Feierlichkeiten anlässlich des 100. Jubiläums der evangelischen Kirchengemeinde in Ostrzeszów. (Übersetzung, Einleitung, Anmerkungen) *Roman Dziergwa*

Justus Werdin, Die Bedeutung des Reformationsjubiläums aus deutsch-polnischer Grenzlandsicht

Maria Wagińska-Marzec, Das 500. Jubiläum der Reformation – kulturelle Ereignisse

Tomasz Budnikowski, Deutscher Evangelischer Kirchentag 2017. Berliner Treffen der deutschen Evangelischen

Joanna Jakubiak, Landkreis Gostyń und Unterallgäu: Begegnung der Menschen und die Geschichte der 15-jährigen Zusammenarbeit

CONTENTS

Around Reformation, Luther and the Churches...

Jarosław Nikodem, Hussitism. A preindication of the Reformation or its first phase?

Jerzy Strzelczyk, Women at the cradle of the Reformation. Some examples of literary involvement

Wacław Pagórski, The Polish-Lithuanian Commonwealth in the works of Martin Zeiller (1589-1661)

Marceli Kosman, From studies on the Reformation in Poland. The journal "Odrodzenie i Reformacja w Polsce" and Janusz Tazbir, its long-standing editor-in-chief

Magdalena Izabella Sacha, The Bible, the gown, the harmonium... Memory of the evangelicals at the museum exhibitions in the Masuria

S. Daria Klich OSU, The history of the Ursulines and their schools in Lower Silesia

Rev. Łukasz Krucki, Reorganization of the Evangelical-Augsburg Church in interwar Poland in the light of the decree of the President of the Republic of Poland of 25 November 1936 and the regulation of the Cabinet of 17 December 1936

Michał Białkowski, Projects of a reorganization of the structures of the Catholic Church in Poland in the documents of the Secretariat of the Primate of Poland in the materials of the Archive of the Warsaw Archdiocese

Katarzyna Jedynakiewicz-Mróż, Evangelical ministers as pastors of informal church groups in the GDR (1969-1989)

Arthur Rhode, Celebration of the centenary of the evangelical parish in Ostrzeszów. (translation, introduction, footnotes) *Roman Dziergwa*

Justus Werdin, Die Bedeutung des Reformationsjubiläums aus deutsch-polnischer Grenzlandsicht

Maria Wagińska-Marzec, Celebrations of the quinqucentenary of the Reformation – cultural events

Tomasz Budnikowski, Kirchentag 2017. The Berlin convention of German evangelicals

Joanna Jakubiak, The Gostyń district and Unterallgäu: a meeting of people and a history of 15 years of cooperation

PL ISSN 0033-2437



I Z

Czasopismo Instytutu Zachodniego w Poznaniu

3 (364)
2017

PRZEGLĄD ZACHODNI

Wokół Reformacji, Lutra i Kościołów....

Husytyzm. Zapowiedź Reformacji...?

Kobiety u kolebki Reformacji

Rzeczpospolita w dziełach Martina Zeillera

Z dziejów badań nad Reformacją w Polsce

Pamięć o ewangelikach na wystawach muzealnych Mazur

Urszulanki na Dolnym Śląsku

Reorganizacja Kościoła ewangelicko-augsburskiego w Polsce międzywojennej

Projekty reorganizacji struktur Kościoła katolickiego w Polsce

Ewangeliccy duszpasterze grup nieformalnych w NRD

Uroczystość stulecia parafii ewangelickiej w Ostrzeszowie

Die Bedeutung des Reformationsjubiläums

500-lecie Reformacji – wydarzenia kulturalne

Berliński Kirchentag 2017

Współpraca powiatu gostyńskiego i Unterallgäu

3 (364) 2017

I Z

Instytut Zachodni

PRZEGLĄD ZACHODNI